

N A T O



O T A N

P R E S S S E R V I C E

S E R V I C E D E P R E S S E

OTAN/NATO, 1110 Bruxelles ■ Téléphone : 41.00.40 - 41.44.00 - 41.44.90

PRESS RELEASE (72) 9

Brussels, 26th September 1972

Embargo : 16.00 hours G.M.T.

APPOINTMENT OF ADMIRAL RALPH W. COUSINS TO SUCCEED
ADMIRAL DUNCAN AS SUPREME ALLIED COMMANDER ATLANTIC.

The Defence Planning Committee of the North Atlantic Council has appointed Admiral Ralph W. Cousins, United States Navy, as Supreme Allied Commander, Atlantic, to succeed Admiral Charles K. Duncan. The Committee has been informed of the contents of a letter from the President of the United States of America to the Secretary General of the North Atlantic Treaty Organization and Chairman of the Permanent Council, in which the President asked the member governments to agree to release Admiral Duncan.

The Committee agreed with great regret to release Admiral Duncan from his assignment as Supreme Allied Commander, Atlantic. They expressed to Admiral Duncan, in the name of the governments represented on the Committee, lasting gratitude for the distinguished service rendered by him.

The Committee requested the President of the United States of America to nominate an officer of the United States Navy for appointment by the Committee as Supreme Allied Commander, Atlantic, to succeed Admiral Duncan. In response to this request, the President of the United States informed the Committee of his nomination of Admiral Cousins for consideration by the Committee as successor to Admiral Duncan. Admiral Cousins was previously assigned as Vice Chief of Naval Operations.

The Committee today adopted a resolution appointing Admiral Cousins as Supreme Allied Commander, Atlantic, as successor to Admiral Duncan with the same powers and functions to become effective on October 31, 1972.

NOMINATION DE L'AMIRAL RALPH W. COUSINS POUR SUCCEDER A
L'AMIRAL DUNCAN COMME COMMANDANT SUPREME ALLIE DE L'ATLANTIQUE.

Le Comité des Plans de Défense du Conseil de l'Atlantique Nord a nommé Commandant Suprême Allié de l'Atlantique l'Amiral Ralph W. Cousins, de la Marine des Etats-Unis, qui succèdera à l'Amiral Charles K. Duncan. Le Comité a reçu communication d'une lettre adressée par le Président des Etats-Unis d'Amérique au Secrétaire Général de l'Organisation du Traité de l'Atlantique Nord, Président du Conseil Permanent, dans laquelle il demande aux Gouvernements membres de libérer l'Amiral Duncan de ses fonctions actuelles.

Le Comité accepte avec un vif regret, de libérer l'Amiral Duncan de ses fonctions de Commandant Suprême Allié de l'Atlantique. Il exprime à l'Amiral Duncan, au nom des Gouvernements membres du Comité, sa profonde gratitude pour les services distingués qu'il a rendus.

Le Comité a demandé au Président des Etats-Unis d'Amérique de lui soumettre la candidature d'un officier de la Marine des Etats-Unis pour succéder comme Commandant Suprême de l'Atlantique, à l'Amiral Duncan. En réponse à cette demande, le Président des Etats-Unis a fait savoir au Comité qu'il lui soumettrait la candidature de l'Amiral Cousins pour succéder à l'Amiral Duncan. L'Amiral Cousins était auparavant Chef-Adjoint des Opérations Navales.

Le Comité a adopté aujourd'hui une résolution dans laquelle il nomme l'Amiral Cousins, Commandant Suprême Allié de l'Atlantique, qui succède à l'Amiral Duncan avec les mêmes pouvoirs et les mêmes fonctions, avec effet au 31 octobre 1972.